
Beste Lummenaar, 

In dit huis-aan-huisblad zetten we graag 
de letter ‘V’ in de kijker:

Veiligheid: de veiligheid van onze school-
gaande kinderen op het 
gemeenteplein en in de schoolomgeving is 
een topprioriteit.

Verkeer: de vernieuwing van gewestweg 
N725 leidt tot een verhoging van 
de rioleringsgraad en een veilige fi ets-
verbinding tussen Meldert en Lummen 
Centrum.

Vlot: de bereikbaarheid van handelaars 
en een effi ciënt parkeerbeleid zijn 
speerpunten van de opwaardering van ons 
Lummens handelscentrum.

Vermaak: terrassen en groenperken 
dragen mee bij aan een mooier, 
gezelliger en duurzaam heringericht 
gemeenteplein.

Vlaanderen: de Vlaamse ambitie om 
tegen 2030 een werkzaamheidsgraad van 
80 % te behalen, vergt inspanningen op 
alle domeinen binnen de arbeidsmarkt.

Verjaardag: de N-VA wordt 20 jaar. 
Dat mag uitgebreid gevierd worden.

Vrijheid: postcorona weer samenkomen 
om te wandelen.

Visie: een uniek wetenschappelijk  project 
zijnde de ‘Einstein Telescoop’.

Viervoeter: ook de mandatarissen van 
N-VA Lummen zetten hun huisdier in de 
kijker.

Maarten Aerts, 
voorzitter 
N-VA Lummen

Herinrichting gemeenteplein: 
ook u denkt mee
Bijna 100 inwoners en handelaars kwamen naar de infomarkt op 24 augustus om 
samen het ontwerp van het nieuwe Gemeenteplein te bekijken en na te denken over 
wat nog beter kan. “Het Gemeenteplein is het hart van onze gemeente. Het is belang-
rijk dat de Lummenaar kan meedenken over de invulling ervan”, aldus schepen van 
Lokale Economie Rita Moors. 

“Het Gemeenteplein is een 
ontmoetingsplek. We komen 
er samen tijdens de zomerse 
Dolle Donderdagen of we 
komen elkaar tegen op de 
wekelijkse zaterdagmarkt of 
op de terrassen. Daarom is het 
belangrijk dat de Lummenaar 
meedenkt over de invulling 
van het plein.”

Opwaardering van Lummens 

handelscentrum

Ook enkele handelaars die rond het plein 
gelegen zijn, konden reeds hun input 
geven. Zo voorzien we een terrassenzone 
in het noorden en in het westen van het 
gemeenteplein. Rita Moors: “Op die 
manier willen we het handelscentrum 
van Lummen verbeteren. Deze opstelling 
in het noordwesten van het plein hebben 
we al uitgetest en werd enthousiast ont
haald, door de bezoekers én de horeca
uitbaters. In het ontwerp breiden we de 
terrassenzone daarom graag uit”. Om het 
gemeenteplein op te waarderen worden 
ook groenvakken rond de bomen op het 
plein voorzien, zodat het er steeds gezellig 
vertoeven is.

Verkeer aan zuidelijke kant van plein

Het Lummense gemeenteplein werd voor 

het laatst heringericht in de jaren 90. 
Sindsdien is de omgeving en de manier 
waarop mensen zich verplaatsen sterk 
veranderd. Omdat ook de terrassenzone 
wordt uitgebreid, herleggen we de weg 
rond het gemeenteplein. Deze komt aan 
de zuidelijke kant van het plein te liggen. 
Rita Moors. “De vlotte bereikbaarheid 
van het plein en de veiligheid van de 
schoolgaande kinderen is daarbij priori
tair.”

Parkeren blijft mogelijk, ook bij kleine 

evenementen

“Als er geen evenementen zijn op het 
plein kan er nog steeds geparkeerd wor
den”, gaat Rita Moors verder. “Bij kleine 
evenementen sluiten we één helft van het 
plein af. Op de andere helft kan er dan 
nog steeds geparkeerd worden. De wan
delverbinding over het plein blijft vrij.”

Geniet van het najaar!

Werelddierendag! 

Vorige maanden vierden we Werelddierendag. Dat de N-VA een warm hart heeft voor 
dieren, is wel bekend. Dat is ook bij N-VA Lummen het geval. Een paar van onze 
bestuursleden zetten dan ook graag hun favoriete huisdier in de kijker.

NIEUW-VLAAMSE ALLIANTIE
20 JAAR
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Werken 
aantrekkelijker maken 

door de belastingen op 

arbeid te verlagen: onder 

minister van Financiën Johan 

Van Overtveldt daalt de 

totale belastingdruk met 

10 miljard euro.

In 2013 keurt het 

Vlaams Parlement 

het Inburgeringsdecreet

van Geert Bourgeois goed. 

Van nieuwkomers wordt 

verwacht dat ze inburgeren 

en Nederlands leren.

Met Jan Jambon, Steven Vandeput en Theo Francken als federale ministers maakt het land de omslag naar een echte veiligheidscultuur.Terrorisme, mensensmokkel en cybercriminaliteit worden veel steviger aangepakt.

Als minister van 
Binnenlands Bestuur 

legt Liesbeth Homans in 
2016 de contouren vast van 

een stevige afslanking van de 
provincies en de efficiënte 
hervorming van gemeente 

en OCMW.
In 2019 voert minister 

van Dierenwelzijn 
Ben Weyts het verbod op

onverdoofd slachten in. Als 
minister van Onderwijs stelt hij 
kennisoverdracht, leerkrachten 

en kwetsbare kinderen 
centraal.

Matthias 
Diependaele voert 

als minister van Wonen 
de strijd tegen sociale fraude
op. Wie een eigendom heeft 
in het buitenland, heeft geen 

recht meer op een sociale 
woning in Vlaanderen. 

Sinds Zuhal Demir 
minister werd in 2019, 
zijn er in Vlaanderen al 

meer dan 1 miljoen nieuwe 
bomen geplant. De N-VA 
is de enige echte groene 

partij in Vlaanderen.

De N-VA verdedigt al twintig jaar de politieke, sociale, economische 
en culturele belangen van de intussen 6,5 miljoen Vlamingen. 
Daarbij is de N-VA steeds uniek gebleven: allesbehalve een 
traditionele systeempartij en allesbehalve dogmatisch of steriel 
extremistisch. Kom daarom samen met de andere 40.000 leden op 
de barricaden staan en word nu lid van de N-VA. 

Surf naar www.n-va.be/word-lid
Mail naar leden@n-va.be
Bel naar 02 219 49 30

“ Onze ambitie 
blijft na twintig jaar 

nog steeds dezelfde: 
een welvarend, veilig en 
vrij Vlaanderen, waarin 

elke Vlaming erop 
vooruitgaat.”

Twintig jaar geleden, op 13 oktober 2001, zag de Nieuw-
Vlaamse Alliantie het levenslicht. Sindsdien drukt de N-VA 
duidelijk haar stempel op de Vlaamse samenleving, zowel 
in de oppositie als met kordaat beleid. Denk maar aan deze 
realisaties:

De N-VA: al 20 jaar
nuttig en nodig
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Gunter Van Oost

Limburg moet ‘Einstein Telescoop’ binnenhalen
Limburg is offi  cieel in de running om het project ‘Einstein Telescoop’ binnen te halen, ‘s werelds grootste 
ondergrondse detector van zwaartekrachtgolven. Er zijn door universiteiten, de Vlaamse Overheid en de
 Europese Unie middelen vrijgemaakt om het project ‘Einstein Telescoop’ te ondersteunen en voor te bereiden. Vlaams 
volksvertegenwoordiger Rita Moors en Kamerlid Frieda Gijbels, beiden uit Limburg, wijzen op de 
enorme wetenschappelijke en economische opportuniteiten van het ET-project.

Opportuniteiten

Op dit moment zijn er twee regio’s in de running om het 
project definitief te verwelkomen: het drielandenpunt 
BelgiëNederlandDuitsland en het Italiaanse eiland 
Sardinië.

“We moeten alles op alles zetten om onze kandidatuur zo 
sterk mogelijk te maken. Het binnenhalen van dit presti
gieuze project betekent dat Limburg zich op de kaart zet 
als kennisregio. De opportuniteiten op vlak van technolo
gie, innovatie, onderwijs, economie en industrie vormen 
een ongekende hefboom voor Limburg en bij uitstek voor 
Vlaanderen”, zegt Rita Moors.

Frieda Gijbels: ”De expertise van de Limburgers op 
het gebied van bouwmaterialen en bouwkunde is ge
kend, maar we hebben ook universitaire kennis in huis 
en specifieke technologie. Alle potentiële Limburgse 
partners moeten de handen in elkaar slaan en. Limburg 
moet ambitieus zijn en met dit project een aantrekkings

pool worden voor specifieke 
opleidingen, technologische 
ontwikkelingen en spinoffs die 
in dit kader passen. We mogen 
deze boot niet missen.”

Alle mogelijke ondersteuning

In mei 2021 ondervroeg Frieda Gijbels staatssecretaris 
Thomas Dermine over de inspanningen die de federale 
regering zou doen. Hij heeft zich daarbij bereid verklaard 
om het project te ondersteunen als facilitator en coör
dinator tussen de gemeenschappen en gewesten, maar 
gaf ook aan dat er geen federaal budget voor was voor
zien. “Ik zal dit op federaal vlak van heel dichtbij blijven 
opvolgen en Dermine hierover blijven ondervragen,” zegt 
Gijbels. “Dit project verdient alle mogelijke politieke on
dersteuning en een goede en open samenwerking tussen 
landen en tussen regio’s.”

Samenwerking

Frieda Gijbels en Rita Moors roepen alle Limburgse 
parlementsleden, Vlaams en federaal op om de schouders 
onder dit project te zetten.  “We moeten alle krachten 
bundelen. Daarom pleit ik voor de oprichting van een 
intraVlaamse werkgroep”, aldus Vlaams volksverte
genwoordiger Rita Moors. “Willen we dit project bin
nenhalen, moet het kader rond de ‘Einstein telescoop’ zo 
gunstig mogelijk gemaakt worden. Een sterk engagement 
van de Vlaamse overheid, zowel financieel als politiek, zal 
de kansen vergroten dat het project ‘Einstein Telescoop’ 
uiteindelijk in Limburg zal landen.”

Het Einstein Telescope-project biedt enorme wetenschap-
pelijke en technologische kansen voor Limburg

Op vrijdag 15 oktober sprak Rita Moors over de waarde van 
het project Einstein Telescoop in een reportage op TV Limburg.
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Op zondag 17 september kwamen meer dan 
450 leden samen in Bokrijk om het 20jarig 
bestaan van de NVA te vieren. De taart werd 
aangesneden en verdeeld door niemand minder 
dan Zuhal Demir en Steven Vandeput. 

Verjaardagsreceptie
20 jaar N-VA

Ook in het Vlaams Parlement werd de verjaardag van de NVA gevierd. En 
ook daar kon de taart niet ontbreken. Alle 124 parlementsleden, mede
werkers en personeelsleden werden getrakteerd. De NVA: nog steeds een 
warme, open en rechtlijnige gemeenschapspartij. 

Offi ciële opening Wellenshoeve Bokrijk
Zoals u ongetwijfeld weet, vinden er in het openluchtmuseum van Bokrijk grootse restauratiewerken plaats. Ook onze Lum-
mense Wellenshoeve werd ondertussen gerestaureerd. 

De Wellenshoeve is de eerste hoeve die in het Openluchtmuseum Bokrijk werd gebouwd, onder leiding van kunstschilder en Kem
penminnaar Charles Wellens, aan wie ze haar naam te danken heeft. Het woonhuis toont het dagelijks leven van de familie Engelen 
die hier in 1871 woonde.

Tussen 2019 en 2021 werd de 
hoeve gerestaureerd in het kader 
van het meerjarige restauratie
project ‘120 tegen 2021’. Het mu
seum maakte van de gelegenheid 
gebruik om nieuw onderzoek te 
voeren en de hoeve op basis daar
van het in te richten.

Lummenaren konden tijdens de 
maanden september en oktober 
de Wellenshoeve gratis bezoeken 
dankzij de bon die eind augustus in onze Lummenaar te vinden was. Hopelijk hebben jullie deze goed kunnen gebruiken!

Meer info over de Wellenshoeve kan je vinden via de website van Bokrijk (www.bokrijk.be).

Op Zwier met Demir! 
Op zaterdag 16 oktober ging schepen en 
Vlaams Parlementslid Rita Moors samen 
met minister Zuhal Demir en Frieda 
Brepoels op zwier met meer dan 150 
natuurliefhebbers in Genk. Samen genoten 
ze van de zon, het prachtige groen en de le
vendige vijvers van natuurgebied De Maten. 

3



Vernieuwde en veilige fietspaden aan Lummense  
Gewestweg
Zaterdag 11 september werden de fietspaden van de Meldertsebaan op feestelijke wijze geopend in aanwezigheid van Vlaams 
minister van Mobiliteit en Openbare Werken Lydia Peeters. De inwoners kunnen voortaan genieten van veilige fietspaden in een 
volledig vernieuwde doortocht van de deelgemeente Meldert. 

Dit project in Meldert was een samenwerking tussen Agentschap Wegen en Verkeer, Fluvius en het gemeentebestuur van Lummen 
met een totale kostprijs van 7,7 miljoen euro, waarvan 4,8 miljoen euro vanuit Vlaanderen. Niet alleen de verbetering van de fiets
paden was een belangrijke doelstelling, ook de volledige gewestweg had nood aan vernieuwing. Er werd een nieuw wegdek aangelegd 
voor de verbetering van het rijcomfort. Rioleringswerken hebben gezorgd voor een verhoging van de rioleringsgraad waardoor het 
afvalwater van Meldert nu gescheiden afgevoerd wordt naar het zuiveringsstation van Halen.

De realisatie van dit geslaagde project is ook te danken 
aan de investeringen van Vlaams minister van Mobiliteit 
en Openbare Werken Lydia Peeters. Zij heeft een duide
lijke fietsambitie. Zo maakt ze extra middelen vrij voor 
investeringen in fietsinfrastructuur en geeft ze de fietser 
een prioritaire plaats in het Vlaams mobiliteitslandschap.

Eerste fase van een veilige fietsverbinding

De afgeronde werken zijn de eerste fase van een veilige 
fietsverbinding tussen Meldert en Lummen Centrum. 
Volgend jaar wil het gemeentebestuur van Lummen de 
volgende fase opstarten, namelijk een fietsverbinding tus
sen het kruispunt van de Grote baan, waar momenteel een 
rotonde wordt aangelegd, en de Geeneindestraat. Momen
teel wordt er ook aan plannen gewerkt om langs de N725 
op termijn fietspaden aan te leggen vanaf de Mellaerstraat 
tot in het centrum van Lummen.

Herinrichting schoolomgeving Genenbos
De omgeving van de Genebosschool kreeg een nieuwe en veilige herinrichting. Rita Moors, schepen van Verkeer: 
“In overleg met de schooldirectie van basisschool Domino en het bestuur van zaal Eikenbos werd een voorstel  
uitgewerkt waarbij de auto’s die naar de parking rijden niet meer in conflict komen met de kinderen die naar de 
school stappen. 

Verder werd er een gezellig babbelplein met groenperkjes en 
zitelementen gecreëerd voor de schoolpoort. Op de Genen
bosstraat werd met groene markering en gekleurde paaltjes 
de schoolomgeving duidelijk aangegeven. Het geheel kon 
uitgevoerd worden voor een kostprijs van 60.000 euro. We 
kunnen spreken van een geslaagd project.”

Koen Claes

lummen@n-va.be
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Arbeidsmarkt Limburg iets 
minder krap dan rest van 
Vlaanderen
De Limburgse arbeidsmarkt was in juni 2021 minder krap 
dan de rest van Vlaanderen. De spanningsratio meet de 
verhouding tussen het aantal werkzoekenden zonder werk 
in bemiddeling en het aantal beschikbare vacatures. Deze 
ratio bedraagt in Limburg 4,06 tegenover 3,76 in Vlaande-
ren (cijfers juni). Dat blijkt uit cijfers in het antwoord op een 
parlementaire vraag van Vlaams volksvertegenwoordiger 
Rita Moors (N-VA). Een grotere spanningsratio betekent dat 
er meer werkzoekenden per openstaande vacature zijn, en dat 
de arbeidsmarkt op globaal niveau minder krap is.

Hoogst aantal openstaande vacatures

Ten opzichte van het Vlaams gemiddelde is de Limburgse 
arbeidsmarkt minder krap, maar tegelijk behaalde het aantal 
openstaande vacatures bij de VDAB in Limburg het hoog
ste peil ooit in mei 2021. In de sector van de land, tuin en 
bosbouw en visserij werden het meeste openstaande vacatures 
genoteerd (1.266). Daarvan waren 1.167 vacatures op zoek naar 
versterking voor de fruitteelt. De tweede sector met het meest 
aantal openstaande vacatures was de bedrijfstak van de schoon
maak en het onderhoudspersoneel (1.134 openstaande vacatu
res in Limburg in mei) en het derde grootste aantal openstaan
de vacatures is op zoek naar versterking van bouwvakkers en 
technici (639 vacatures).

Vlaams volksvertegenwoordiger Rita Moors (NVA): “Er wor
den heel wat inspanningen geleverd om mensen te leiden naar 
vacatures in de fruitsector, de schoonmaak en de bouwsector, 
bijna altijd in nauwe samenwerking met federaties en werk
gevers. Met zowel de fruitsector, de schoonmaaksector als de 
bouwsector worden tal van jobdates, communicatieacties als 
opleidingen georganiseerd. Er wordt gewerkt aan beeldvorming 
van de jobs. En via werkplekleren of andere opleidingsvormen 
kunnen kandidaten die ervaring en vaardigheden missen hun 
vaardigheden aanscherpen.”

131.432 Limburgse ‘niet-actieven’

Limburg kampt wel met een vrij hoge graad van inactieven op 
de arbeidsmarkt, personen die niet aan het werk zijn maar er 

ook niet actief naar op zoek zijn. Limburg telde volgens cijfers 
van Statbel in 2020 131.432 inactieven tussen de leeftijd van 20 
en 64 jaar.

“Als de ambitie is om zoveel mogelijk Limburgers aan het werk 
te krijgen, mogen we ons niet beperken tot de werkzoekenden 
die zijn ingeschreven bij VDAB, maar moet ook het aantal inac
tieven in Limburg dalen”, aldus Rita Moors.

Systematische daling van het aantal werklozen

De werkzoekendengraad daalde de afgelopen jaren wel sterker 
in Limburg dan in Vlaanderen. In juni 2017 dook ze voor het 
eerst onder de Vlaamse werkzoekendengraad en sindsdien flirt 
ze met het Vlaamse gemiddelde.

Twijfelaars maximaal verleiden

In 2020 bedroeg de werkzaamheidsgraad in Limburg 74,4 
procent, met het Maasland als laagste. “Om de Vlaamse ambitie 
van 80 procent werkzaamheidsgraag tegen 2030 te behalen, 
moeten we de afstand van heel wat mensen tot de arbeidsmarkt 
verkleinen en twijfelaars maximaal verleiden”, besluit Rita 
Moors, die deze materie nauw opvolgt in het Vlaams Parle
ment. 

 In Limburg staan momenteel meer dan 1.000 vacatures open in de 
sector van de fruitteelt.

Rita Moors Maarten Aerts

www.n-va.be/lummen 
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Van Overtveldt daalt de 

totale belastingdruk met 

10 miljard euro.

In 2013 keurt het 

Vlaams Parlement 

het Inburgeringsdecreet

van Geert Bourgeois goed. 

Van nieuwkomers wordt 

verwacht dat ze inburgeren 

en Nederlands leren.

arbeid te verlagen

minister van Financiën Johan Met Jan Jambon, Steven Vandeput en Theo Francken als federale ministers maakt het land de omslag naar een echte veiligheidscultuur.Terrorisme, mensensmokkel en cybercriminaliteit worden veel steviger aangepakt.

Als minister van 
Binnenlands Bestuur 

legt Liesbeth Homans in 
2016 de contouren vast van 

een stevige afslanking van de 
provincies en de efficiënte 
hervorming van gemeente 

en OCMW.
In 2019 voert minister 

van Dierenwelzijn 
Ben Weyts het verbod op

onverdoofd slachten in. Als 
minister van Onderwijs stelt hij 
kennisoverdracht, leerkrachten 

en kwetsbare kinderen 
centraal.

Terrorisme, mensensmokkel en 

Matthias 
Diependaele voert 

als minister van Wonen 
de strijd tegen sociale fraude
op. Wie een eigendom heeft 
in het buitenland, heeft geen 

recht meer op een sociale 
woning in Vlaanderen. 

recht meer op een sociale 
woning in Vlaanderen. 

Sinds Zuhal Demir 
minister werd in 2019, 
zijn er in Vlaanderen al 

meer dan 1 miljoen nieuwe 
bomen geplant. De N-VA 
is de enige echte groene 

partij in Vlaanderen.

De N-VA verdedigt al twintig jaar de politieke, sociale, economische 
en culturele belangen van de intussen 6,5 miljoen Vlamingen. 
Daarbij is de N-VA steeds uniek gebleven: allesbehalve een 
traditionele systeempartij en allesbehalve dogmatisch of steriel 
extremistisch. Kom daarom samen met de andere 40.000 leden op 
de barricaden staan en word nu lid van de N-VA. 

Surf naar www.n-va.be/word-lid
Mail naar leden@n-va.be
Bel naar 02 219 49 30
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“ Onze ambitie 
blijft na twintig jaar 

nog steeds dezelfde: 
een welvarend, veilig en 
vrij Vlaanderen, waarin 

elke Vlaming erop 
vooruitgaat.”

Twintig jaar geleden, op 13 oktober 2001, zag de Nieuw-
Vlaamse Alliantie het levenslicht. Sindsdien drukt de N-VA 
duidelijk haar stempel op de Vlaamse samenleving, zowel 
in de oppositie als met kordaat beleid. Denk maar aan deze 
realisaties:

De N-VA: al 20 jaar
nuttig en nodig


